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PROCES – VERBAL 

 

Încheiat cu ocazia şedinţei de îndată a  Consiliului  local  municipal 

Târgu Mureş  din data de  13 martie  2020 

 

 

 

 

Din totalul de 22 de consilieri locali în funcţie, sunt prezenţi la  începutul şedinţei 

14 consilieri locali. În timpul lucrărilor şedinţei a sosit dl. consilier Todoran Radu, ca 

urmare sunt prezenţi la şedinţă 15 consilieri locali. 

 Absentează domnii consilieri Bratanovici Cristian, Bogoşel Constantin, Makkai 

Grigore, Miculi Vasile, Pui Sebastian, Matei Dumitru,   şi Tatar Lehel. 

Dl.  consilier Papuc: -  bună ziua, declar deschisă şedinţa de îndată, suntem 14 consilieri 

prezenţi, 8  absenţi deci şedinţa de îndată se poate desfăşura. Avem un singur punct pe 

ordinea de zi şi anume, Proiect de hotărâre privind aprobarea suplimentării 

programului - activitatea de dezinfecție cu suma de 1.600.000 lei prin realocarea 

fondurilor de la programul -  servicii de salubrizare de pe raza Municipiului Târgu 

Mureș în scopul combaterii pandemiei cauzate de COVID-19: 

Supun la vot ordinea de zi cu acest punct. 

Cine este pentru? -14 voturi 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 

Ordinea de zi a fost aprobată cu 14 voturi pentru. 

Dacă sunt discuţii pe marginea acestui proiect de hotărâre 

Dl. consilier Bălaş: - bună ziua, dragi colegi, am reuşit cumva în 2 ore să ne 

strângem pentru şedinţa de îndată. Constat cu stupoare, regret şi cu ce mai vreţi dvs. că cel 

care a convocat şedinţa de îndată, dl. primar Dorin Florea, nu este prezent la şedinţă, este 

aşa de responsabil şi îngrijorat de soarta târgumureşenilor încât nu a catadicsit să vină nici 

la această şedinţă de această dată. El plânge doar pe facebook că ce viaţă grea avem acum 

cu coronavirusul, cum se dă el de ceasul morţii să salveze târgumureşenii şi nu e aici la 

şedinţă, dar ne-a convocat pe noi în 2 ore. Dacă ne-a convocat acum 2 ore, mă gândesc că 

nu a plecat deja. Îl aşteptăm la şedinţă. Eu îl aştept la şedinţă pentru că aici vorbim de 1 

milion 600 mii lei luat dezinfectanţi ca să dezinfectăm încă nu ştim exact ce în oraş, 

prefectul Judeţului Mureş ca preşedinte al Comitetului judeţean de urgenţă, pentru că aici 

nu ne mai permitem amatorisme şi ghiduşii pe care le-a mai practicat  pe aici prin Primăria 

Tîrgu Mureş, este o situaţie serioasă. Vreau un reprezentant al Direcţiei de Sănătate 

Publică în plenul acestei şedinţe să ne explice de ce trebuie să cumpărăm aceşti 

dezinfectanţi, ce dezinfectanţi cumpărăm, conform căror studii, ce vrem să dezinfectăm, 
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conform căror studii şi directive ale Guvernului şi ale Comitetului naţional de urgenţă în 

problema coronavirusului, ce efect au aceste substanţe, etc.? Ca să putem vota, repet, în 

cunoştinţă de cauză. Am înţeles de aici, şi o să avem o grămadă de întrebări, că vor să se 

dezinfecteze parcurile şi spaţiul public, drumurile, să se dea cu nu ştiu ce pe drumuri, eu 

vreau să vină un specialist care să ne confirme că substanţa pe care o vom da noi în parcuri  

şi pe străzi, are vreun rol şi poate combate coronavirusul. Din câte ştiu eu, nu există aşa 

ceva, eu nu am cunoştinţă să existe vreo substanţă până acum descoperită la nivel mondial 

care să combată coronavirusul depus pe petalele florilor, pe frunzele copacilor şi pe 

bordurile de pe trotuare. Ştie cineva, are cineva vreo informaţie în acest sens? Îîl rog să ne-

o comunice în modul cel mai serios posibil pentru că nu ne jucăm cu banii 

târgumureşenilor nici în vreme de criză. Atunci când este panică, deciziile trebuie luate nu 

de panicaţi, ci de oameni lucizi. Deciziile corecte se iau de oameni lucizi când e panică, nu 

de panicaţi. Pentru ce vrem să cheltuim 1 milion 600 de mii concret? Am înţeles că vor să 

dezinfecteze şcolile. Cei de la Comitetul naţional de urgenţă de combatere a 

coronavirusului au spus că virusul pe suprafeţe stă între 4 şi 9 zile. Şcolile sunt închise 12 

zile. Mai are rost să dezinfectăm mobilierul, în baza căror studii? Cu ce substanţe? Ce 

cantităţi trebuie? Ce suprafeţe trebuie să dezinfectăm? Cine a făcut calculul că avem 

nevoie de 1 milion 600 de mii, nu de 1 milion 400 de mii sau de 2 milioane 700 mii lei? 

Astea sunt câteva întrebări la care eu vreau să aflu răspuns şi nu vreau să aflu răspuns de la 

oricine fără să, vreau de şa epidemiologi, de la DSP, de la Comitetul judeţean de urgenţă 

al judeţului care să ne spună că ceea ce facem noi aici facem bine şi corect. Când voi avea 

aceste răspunsuri, voi vota cu 2 mâini şi 7 milioane de lei să dăm. Dar trebuie în baza unor 

răspunsuri profesioniste agreate, vizate de cineva de la centru care coordonează 

combaterea coronavirusului. Mulţumesc. În măsura în care vor mai fi luări de cuvânt şi 

cineva va catadicsi să-mi răspundă la aceste întrebări, poate voi mai avea întrebări 

punctuale. 

Dl. viceprimar Papuc: - dezinfectarea şcolilor, creşelor, grădiniţelor, neapărat, nu 

neapărat pentru acest motiv, ci şi pentru gripa comună se poate face până la urmă. Sunt 

situaţii de exemplu, în Târgu Mureş, în care, şi din familia mea, în care se întâmplă şi sunt 

copii cu gripă comună foarte mulţi. E un motiv în plus să dezinfectăm spaţiile din creşe, 

grădiniţe şi şcoli, nu neapărat datorită acestui fapt, ci este, cum să vă zic eu, oricum era 

necesar. De aceea am suplimentat când am votat bugetul, şi dl. Lobonţ e aici, dezifectanţi 

către şcoli, am suplimentat suma şi am prevăzut o sumă mult mai mare decât era până 

acum, şi să facem deschidere de credite pentru a se achiziţiona. De aceea am dat şi 

circulara respectivă, tocmai ca să prevenim. Că prevenţia e mai bună decât tratarea. Să 

tratezi e mai greu şi cu mai multe costuri. 

D-na consilier Benedek. – stimaţi colegi, domnule preşedinte, ştim cu toţii că 

este un moment extrem de important pentru comunitatea noastră, şi noi ca şi toţi 

concitadinii noştri trebuie să dăm dovada de maximă responsabilitate civică. Eu mă bucur 

că ne întrunim astăzi aici pentru a lua sau a participa la ceea ce cred că este doar prima 

dintr-o serie de măsuri care vor fi destinate combaterii acestei epidemii, pandemii, care ne 

afectează pe toţi în viaţa noastră cotidiană. Sunt câteva aspecte pe care aş dori să le 

menţionez nu numai în calitate de consilier, dar şi având în vedere calificarea mea de 

medic şi totodată de preşedinte al comisiei de sănătate a Consiliului local.  

În primul rând, nu sunt convinsă că această sumă va fi suficientă. Cu siguranţă 

este necesară acum, dar probabil dacă această situaţie se va extinde ca orizont temporal 

încă o lună două sau trei, va fi nevoie de suplimentarea acestor sume şi atunci întrebarea 

mea ar fi dacă există în fondul de rezervă sume pe care le vom putea la momentul 
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respectiv când va fi nevoie, aloca pentru această activitate? În al doilea rând, ceea ce 

spunea şi dl. consilier Bălaş, este extrem de important să nu irosim aceşti bani şi să îi 

alocăm pentru achiziţionarea unor substanţe biocide care să aibă efect. Având şansa să 

stau aici lângă d-na director economic, am în faţa mea un aviz de la Ministerul Sănătăţii 

care este din 2018 dar sunt convinsă că Direcţia de Sănătate Publică, a dat sau va trebui să 

dea recomandări privind substanţele care pot fi achiziţionate pentru a avea afect. Lucrurile 

acestea nu se pot face după ureche sau la întâmplare, aceste recomandări vor veni dacă nu 

au venit deja instituţionalizat pe calea oficială: Ministerul Sănătăţii, Direcţia de Sănătate 

Publică, şi va ajunge la noi. În al treilea rând, sunt convinsă că această informaţie este 

cunoscută, această boală afectează în primul rând persoanele vulnerabile, persoanele 

vârstnice, persoanele care au comorbidităţi. Aici aş vrea să întreb dacă, sau să propun ca 

într-un orizont de timp foarte apropiat să implicăm forurile din executivul primăriei, 

D.A.S.  pentru a identifica acele grupuri de persoane vulnerabile care au nevoie de 

asistenţă suplimentară pentru a limita contactul, expunerea la acest risc de infecţie.  

Dl. viceprimar Papuc: - eventual, noi putem să-i invităm pe cei de la D.S.P. să 

vină, nu putem să-i convocăm pentru că ştiţi că nu sunt subordonaţii noştri. Putem să 

cerempunct de vedere, sunt convins că executivul va cere, să le solicităm un punct de 

vedere cu privire la substanţele pe care trebuie să le achiziţionăm exact ce tip de substanţă 

activă este în respectivul dezinfectant ca să aibă efect. Adică nu cred că vom cumpăra 

lucruri care nu au efect. Sunt convins, pentru că nimeni nu e iresponsabil. 

Dl. consilier  Bakos:   - prin traducător: …..  nu suntem siguri că această sumă a 

fost calculată foarte bine, foarte profesional. Mulţumesc mult. 

Domnule preşedinte, domnule viceprimar, referitor la această temă aş dori să vă 

spun că desigur, Consiliul local susţine această iniţiativă, eu personal aş fi vrut să ştiu dacă 

1 milion 600 cum a ieşit. Nu este nici o fundamentare în acest sens. D-na dr. Benedek  

zice că e mult prea puţin, dl. Bălaş zice că e mult prea mult. Eu nu am habar dacă e mult 

sau puţin pentru că suma nu este fundamentată. Cel puţin şi eu aş vota 3 sau 4 sau 5 cât 

trebuie, deşi nu ştiu dacă există noţiunea de rezervă în acest sens şi putem să o facem, să o 

creăm, şi păcat că nici dl. primar, poate că este preocupat cu această epidemie,  nu vine să 

ne informeze, că mulţi o să vină să întrebe: domnule, ce face primăria, ce face consiliul 

local în această situaţie care s-a creat, sper că doar din cauza unor reacţii greşite din partea 

mediei sau a populaţiei? Nu este o situaţie atât de gravă precum pare, dar dacă sunt 

întrebat şi eu pot să zic, da, m-am întâlnit cu dl. primar, am povestit, am aflat, se face, se 

rezolvă şi staţi liniştiţi. Acest lucru acum nu se întâmplă. Desigur, probabil că o să votăm, 

dar iarăşi un aspect interesant, că dacă e aşa o situaţie foarte gravă, de ce tocmai opoziţia, 

aşa zisa opoziţie este în sală, sau preponderent opoziţia este în sală şi nu cei care în mod 

normal îl susţin pe dl. primar în toate demersurile. Deci, dacă e un demers atât de 

important, aş vrea să văd argumente, slide-uri, cifre, etc, care nu se întâmplă. Sper că nu 

este o acţiune de campanie electorală.  

Dl. consilier Papai: - o dată, la remarca d-lui viceprimar că şi pentru gripa 

comună trebuie dezinfectat, eu din câte ţin minte, la toate departamentele avem capitolul 

detergenţi, dezinfectanţi, poate ne spune d-na Năznean cât avem pentru gripa comună şi 

altele. Asta este oricum ceva suplimentar pentru coronavirus. Eu trebuie să fiu de acord cu 

toţi cei trei care au luat cuvântul înaintea mea, fără o argumentare ştiinţifică, solidă, bazată 

pe opinia D.S.P.-ului pe opinia I.S.U., pe argumentele unor specialişti, şi fără a vedea nişte 

calcule concrete nişte tabele cu materiale, suprafeţe cantităţi, preţuri, furnizori, pentru că 

din câte ştiu, nu se găsesc materiale dezinfectante, este criză la nivel mondial nu numai în 

România, probabil că ştiţi că ţările din Vest au interzis exportul, foarte mulţi se 
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aprovizionează din Germania, iar Germania de câteva zile nu mai exportă materiale 

dezinfectante. Bănuiesc că d-na Benedek ne confirmă că pentru a dezinfecta o suprafaţă, 

prima dată trebuie curăţată, nu dăm aşa cu dezinfectant, noi am aflat că pentru a avea efect 

dezinfectarea spaţiului public, înainte trebuie închisă circulaţia, trebuie să ne autoizolăm 

cu toţii. O dată, se declară oraşul închis, după care ne apucăm să dezinfectăm străzi, 

parcuri, etc. Orice suprafaţă dezinfectată, este dezinfectată pentru 24 de ore dacă nu este 

atinsă. Dacă s-a atins, la revedere. Asta cu spaţii de joacă, cu parcuri, este o risipă de bani, 

de resurse pe care oricum nu le prea avem. Şi eu sunt convins că suma asta nu o să ne 

ajungă pentru că 22 martie nu o să se revină la şcoli, eu cred că nici după vacanţa de 

primăvară nu o să se revină la şcoli, deci aş dori să avem un material făcut responsabil, să 

nu fim consideraţi maşină de vot cărora li se trânteşte o sumă,  votăm şi la revedere. 

Dl. consilier Csiki: - prin traducător:  stimate domnule viceprimar, stimaţi colegi, 

stimaţi prezenţi în sală, am ascultat cu mare atenţie colegii mei care au vorbit înaintea mea 

şi aţi vorbit despre anumite subiecte despre care aş dori şi eu să vorbesc. O întrebare: eu 

aşa ştiu că această comisie de situaţii de urgenţă, că preşedinte al acestei comisii de situaţii 

de urgenţă este chiar dl. primar pe care nu l-am văzut de 3 ani şi jumătate în  sala acestui  

plen. Primarul care critică foarte dur opoziţia şi fracţiunea UDMR, şi pentru acest lucru aş 

dori să mulţumesc fiecărui  consilier de la UDMR,  dat fiind faptul că este o  situaţie de 

urgenţă sunt prezenţi toţi cei 9 consilieri în sală. Desigur, aş dori să punem şi noi  câteva 

întrebări, de ce 1 milion 600, de ce nu mai mult şi nu mai puţin, cheltuim aceşti bani, ce 

fel de suprafeţe vom dezinfecta, ce instituţii vor fi implicate, ce fel de soluţii o să 

cumpărăm ? Eu sper, cum a spus şi dl. Bakos că nu este doar o campanie 

Stimate domnule viceprimar, stimaţi colegi consilieri, invitaţi sau cei prezenţi în 

sală, am urmărit cu atenţie pe cei care aţi luat cuvântul, aţi atins anumite lucruri care 

voiam să le expun şi eu, dar am o întrebare: există un Comitet local pentru situaţii de 

urgenţă, care, după părerea mea are un preşedinte şi preşedintele este primarul 

municipiului Târgu Mureş, acel domn primar care nu fac prezenţa de 3 ani şi jumătate în 

sala de şedinţe şi care spală pe facebook, în ziare şi pe alte căi de socializare consilierii 

UDMR, acei consilieri răi care sunt prezenţi toţi în sală pentru că este o situaţie de 

urgenţă. Pentru acest lucru vreau să-i felicit pe toţi colegii mei din fracţiunea UDMR şi pe 

ceilalţi care sunteţi prezenţi în sală, dar eu vorbesc că sunt toţi prezenţi cei din fracţiunea 

UDMR, pentru că au înţeles că este o situaţie de urgenţă şi au lăsat toate lucrurile sau alte 

lucruri şi au răspuns pozitiv cu prezenţa lor în sală. Vă mulţumesc. În acelaşi context, 

vreau să pun şi eu câteva întrebări: de ce 1 milion 600 de mii? Cine a calculat acest lucru? 

Ce instituţii vor fi deratizate sau dezinfectate, ce suprafeţe, măcar suprafeţe estimate să fie, 

ce materiale de curăţenie sau de dezinfecţie vor fi? 

Dl. consilier Bălaş: - mai întâi de toate, se întreba dl. Bakos dacă o fi o chestie de 

campanie electorală? Sigur este domnule Bakos, o chestie de campanie electorală. Sigur 

vă spun sigur că asta este. Şi haideţi să vă mai zic ceva. Ştiţi că am fost eu chemat la 

şedinţa de îndată şi am avut şi eu treabă la toaletă. Şi este o toaletă vizavi de biroul 

secretarului primăriei. Ştiţi că nu este hârtie să te ştergi pe mâini? În Primăria Târgu Mureş 

la această oră este săpun, zero dezinfectant şi nici măcar un firicel de hârtie ca să mă şterg 

pe mâini nu am avut. Aşa combate Primăria Târgu Mureş şi acum vrea să dezinfecteze 

trotuarele. Aţi mai auzit undeva în lumea asta, cineva, eu am auzit de dezinsecţie. Dar să 

dezinfectezi copaci şi parcuri şi locuri de joacă, eu nu am mai auzit. Nu ştiu cum se poate 

dezinfecta un spaţiu public, vorbim de dezinfectare. Deci, spaţiul public este plin de 

microbi şi nu poţi să-l dezinfectezi că circulă maşinile între timp. Doamna doctor 

Benedek, ştiu că nu sunteţi epidemiolog, dar aveţi mai multă pregătire, spuneţi-le doamnă, 
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că nu se poate dezinfecta trotuarul. Pe cine aţi mai văzut în lumea sta să dezinfecteze 

trotuare? În judeţul Mureş avem un caz de coronavirus. În Bucureşti sunt 20. Eu aştept să 

înceapă Gabriela Firea să dezinfecteze trotuare şi parcuri, să ne luăm noi după ea. Nu este 

cazul în Târgu  Mureş să dezinfectăm trotuare, că ele nici nu se pot dezinfecta de altfel. O 

rog pe d-na Năznean să-mi răspundă la următoarea întrebare. Doamna Naznean, în bugetul 

oraşului Târgu Mureş există capitolul Alte materiale de curăţenie şi dezinfectare. Spuneţi-

ne câţi bani sunt prevăzuţi în buget la acest capitol bugetar, să vedem de ce  mai trebuie să 

votăm astăzi 1 milion 600? Oare nu găsim acolo 1 milion 600? Dacă tot folosim la şcoli, 

şcolile au bani pentru dezinfectanţi. SC Transport Local SA, să nu creăm acum o mare, pe 

fondul acesta de criză să vorbim avioane. SC Transport Local SA  are buget propriu. Noi 

dacă votăm acum 1, 6 milioane nu dăm la transport, să-şi cumpere SC Transport Local 

SA, este o societate comercială de sine stătătoare, trebuie să-şi cumpere personal 

dezinfectanţi să-şi dezinfecteze autobuzele. Nu votăm noi astăzi achiziţie de dezinfectanţi 

pentru SC Transport Local SA, pentru că ei trebuie să facă achiziţia. Că sunt o societate 

comercială. La capitolul şcoli sunt prevăzuţi bani. D-na Năznean, vă rog să-mi spuneţi câţi 

bani am votat acum  3 săptămâni în bugetul local, la capitolul Alte materiale de curăţenie 

şi dezinfectare? 

Dl. consilier Vajda: - eu aş vrea să ridic un alt aspect. Exisă Comitetul local 

pentru situaţii de urgenţă şi  cum am urmărit evenimentele fiind şi ziarist şi mai aproape de 

informaţii, eu bănuiesc că acest comitet trebuie să aibă un plan de acţiuni foarte clar 

stabilite. Deja trebuia să  fie făcut acest plan, am înţeles că şi ieri s-a întâlnit d-na prefect 

cu primarii din tot judeţul Mureş, nu ştiu dacă Primăria Târgu Mureş a participat, a fost o 

şedinţă pe chestia aceasta. Deci, ca atare, eu solicit acest program cât mai urgent să fie 

elaborat, să ştim pe acest program unde şi ce măsuri vor fi luate şi să fie dat la cunoştinţa 

populaţiei. Prin aceasta informăm populaţia, puţin liniştim şi panica, dacă vedem că se 

acţionează în mod corect şi conform acelei ordine care s-a dat de la minister în jos.  

Solicit un program concret de combatere a acestui virus, bineînţeles suntem de 

acord cu alocarea sumei şi cum a spus d-na doctor  dacă urmează  acest lucru  suntem 

responsabili şi faptul că suntem aici înseamnă că suntem responsabili faţă de această 

problemă, dar neapărat să fie elaborat cât mai repede acest program şi dat publicităţii. 

Dl. consilier Moldovan: - după cum vedem, campania electorală mizeră se 

continuă şi la Bucureşti, dar şi la Târgu Mureş, suntem într-o situaţie de criză şi ar trebui 

să fim solidari cu cetăţenii noştri şi cred că dl.  primar la acest lucru s-a gândit, are nevoie 

de bani pentru intervenţii şi nicăieri, în nici un act nu scrie, sau cel puţin nu ni s-a 

comunicat suprafaţa, că nu mers nimeni să măsoare parcurile sau trotuarele să spună exact 

ce metri pătraţi trebuie să dezinfectăm. Trebuie să fim conştienţi că este o situaţie de criză 

şi ca atare aceşti bani pot fi folosiţi pentru, sunt convins pentru dezinsecţie. În altă ordine 

de idei cred că epidemiologii nu vin să ne stea nouă la dispoziţie şi la întrebările noastre, 

pentru că în acest moment în situaţie de criză ei sunt prinşi cu alte treburi mult mai 

serioase. În altă ordine de idei, cred că este nevoie ca şi în şcoli  să fim mult mai atenţi şi 

să existe o dezinfecţie şi a existat şi până acum, eu cred că în ceea ce ne priveşte trebuie să 

tratăm lucrurile mult mai serios, sunt convins că şi în perioada următoare ne vom mai 

întâlni în astfel de şedinţe de urgenţă şi sunt convins că este necesar să mai alocăm bani, 

pentru că această problemă serioasă, coronavirus, nu se va opri în data de 22 martie, 

probabil  spun unii, asta nu avem noi de unde să ştim, iar în altă ordine de idei, eu nu 

îndemn pe cetăţenii noştri din Târgu Mureş decât la calm, la responsabilitate, în ceea ce 

mă priveşte sunt solidar cu cetăţenii municipiului Târgu Mureş şi cu Executivul primăriei 
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şi am încredere în ei. Vă spun cu responsabilitate că indiferent de ora la care sunt 

convocat, eu aş fi fost prezent chiar şi noaptea la ora 11, nu ziua. Mulţumesc. 

Dl. consilier Peti: - foarte pe scurt. De fapt, în ţara noastră primele măsuri s-au 

luat în 23 ianuarie. Astăzi nu este întrebarea dacă votăm sau nu votăm, pentru că este 

normal că trebuie să facem toate demersurile, nu este o chestiune politică şi nici de 

campanie electorală. Trebuie aprobat. Întrebările sunt altele mult mai importante. Ce s-a 

făcut din 23 ianuarie de când se aplică măsurile în ţara noastră cu privire la această 

epidemie şi ce se doreşte a se face de acum încolo? Sigur, nimeni nu poate anticipa cum se 

va dezvolta sau unde va evalua această epidemie, sunt şi eu convins ca şi antevorbitorii 

mei că trebuie luate şi mai multe măsuri decât cele preconizate deocamdată, sunt decizii 

clare la nivel de for naţional la Comitetul naţional pentru situaţii de urgenţă. De mult 

trebuia pusă în aplicare  suntem în al 24-lea ceas. Sper ca de acum încolo să se pună în 

aplicare, noi vom fi aici şi astăzi şi mâine şi în fiecare z pentru cetăţenii din Târgu Mureş. 

Mulţumesc.  

Dl. consilier Csiki: - mulţumesc, domnule viceprimar, stimaţi colegi, ceea ce a 

spus dl. coleg Moldovan, doar câteva întrebări: dacă este o situaţie de urgenţă, mă gândesc 

că dl. Primar ţine legătura cu DSP-ul, cu ISU cu Jandarmeria, cu Poliţia, cu SMURD-ul, 

cu toate instituţiile. Atunci, pun  şi eu întrebarea, nu ar fi firesc să fie prezent în sală şi să 

ne comunice cam ce se întâmplă în Târgu Mureş? Pentru că eu nu am fost prezent sau 

invitat, pentru că nici nu e datoria celor enumerate pentru că este un primar în Târgu 

Mureş cu care ţine legătura mă gândesc, şi ISU şi Jandarmeria, şi Poliţia, şi SMURD. 

Atunci, măcar să vină pentru o situaţie de urgenţă să ne explice, Cum a  spus colegul meu 

din 23 ianuarie ce s-a întâmplat şi în ce direcţie mergem şi ce trebuie preventiv să mai 

votăm, sau să aducem, sau să facem.  

D-na director Năznean: - mă scuzaţi, nu avem la mine bugetul, am venit 

pregătită doar pentru materialul de astăzi, de aceea am şi ieşit puţin. La materiale de 

curăţenie, avem în total per instituţie 960 de mii, din care sunt contracte în derulare şi 

colegii de la toate compartimentele unde au avut posibilitatea au solicitat din contractele în 

vigoare materiale de curăţenie, iar la materialele care sunt pe parte de dezinfectanţi, acolo 

avem doar 217 mii unde la Direcţia Şcoli sunt 60 de mii, toate compartimentele în acest 

moment fac materialele pentru achiziţie să putem face în regim de urgenţă procedura de 

achiziţie pentru ce materiale avem nevoie. 

Dl. consilier Bălaş: - da, sunt ceva bani. Noi nu ştim cât costă dezinfectanţii şi 

câţi avem nevoie şi ce suprafeţe dezinfectăm. Asta zic. Noi votăm 1 milion 600 de mii dar 

nu ştim exact. Poate ajung 217 mii câţi sunt în buget, că nu ştim. Nu ne prezintă nimeni ce 

vor să facă. Vă spun, dacă vreţi să dezinfectaţi trotuarele, mai mare prostie nu am auzit. Şi 

parcurile, să le dezinfectaţi. Domnul Moldovan, e vorba de dezinfectare, nu de dezinsecţie. 

Dezinsecţia e cu insectele. Aici vorbim că noi stârpim coronavirusul care şade şi ne 

aşteaptă pe trotuar să ne infecteze. E vorba de coronavirus, nu de altele. Apropo de 

îngrijorarea primarului, domnule Csiki, păi dvs. aţi văzut pe dl. primar cum dănţuia cu 

pensionarii acum 3 zile când el trebuia să stea izolat? Şi le spunea pensionarilor că mai 

bun e un pahar de vin decât un vaccin. Şi le spunea pensionarilor că au mai fost gripe nu 

fiţi îngrijoraţi, hai să dănţuim şi să dansăm. Că e filmat pe facebook domnule Csiki. Eu l-

am văzut. Acum 3 zile era asta, sau 5 zile, când deja era carantină prin ţară şi el asta făcea. 

Chiar credeţi că moare el de dragul cetăţenilor? Chiar credeţi că dacă noi acum  nu votăm 

bani cu nemiluita să dezinfectă, trotuare şi copaci, eu repet asta că o să rămână în analele. 

Ştiţi totdeauna după ce e o criză, trag ăştia ce prostii s-au făcut într-o criză. Şi asta e 

prostia care o face Târgu Mureş, dezinfectează copaci şi trotuare, nu înseamnă că nu sunt 
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solidar cu cetăţenii. Eu sunt foarte solidar cu cetăţenii. Eu nu vreau nici un târgumureşean 

să aibă coronavirus, dar eu totuşi sunt responsabil ce votez aici, câţi bani dau în 

necunoştinţă de cauză, nu ştim pentru ce. 

Dl. viceprimar Papuc:  - păi de asta, să vă răspundă dl. Moldovan, că nu l-am 

lăsat până acum. 

A plecat dl. consilier Peti – sunt prezenţi 14 consilieri locali 

Dl. Moldovan  Florian: - bună ziua, în legătură cu acest material. În primul rând, 

discuţiile care au fost la nivelul situaţiilor de urgenţă  la convocarea respectivă, s-a 

discutat şi cu doamna, reprezentant din partea DSP-ului şi a menţionat foarte clar că 

substanţele care sunt publicate pe site-ul Ministerului, sunt cele care se pot utiliza, sunt 

substanţe cu un conţinut ridicat de clor care au efecte benefice. Despre asta era discuţia. 

De asta s-a convocat situaţiile de urgenţă. Şi noi am întrebat, efectiv primul lucru care s-a 

întrebat a fost daţi-mi exact substanţa cu care să dau. A zis toate substanţele cu anumită 

concentraţie de clor mai mare, aceea ajută cel mai mult la partea de dezinfecţie. Suma este 

mică. Dacă această pandemie continuă şi se va dezvolta, într-adevăr poate vor fi cheltuieli 

mult mai mari. La ora actuală guvernul va aloca sau sunt alocate nişte fonduri dar nu sunt 

repartizate, pentru această activitate de combatere sau de stârpire, oprire a acestui 

fenomen, dar momentan la nivelul municipiului nu ştim sumele exacte, nu ştim ce anume, 

pentru ce anume se vor da exact aceste sume. Ca atare, am iniţiat acest proiect de hotărâre, 

suma calculată este raportată la suprafaţa de circa 660 mii metri pătraţi, asta înseamnă 

instituţiile de învăţământ, şcoli licee grădiniţe, având în vedere că în perioada actuală 

copiii nu mai frecventează  aceste şcoli, se face dezinfecţia, dezinsecţia, inclusiv această, 

deci toate trei vor fi făcute în perioada asta ca să asigurăm o igienizare cât mai bună a  

spaţiilor, în cazul în care din 1 aprilie s-ar putea sau nu să se înceapă activitatea în şcoli. 

Venim preventiv ca să le facem toate aceste servicii de protecţie a copiilor, cu deratizare 

dezinfecţie şi această dezinfecţie practic specifică acestui virus, cu o concentraţie mult mai 

mare a substanţelor care este clorul. Din cauza asta se solicită aceşti bani, achiziţionarea 

acestor substanţe şi plus serviciile pentru a efectua acest tip de dezinfecţie. S-a luat în 

calcul mijloacele de transport în comun, la ora actuală transportul local efectuează şi face 

curăţenia şi dezinfecţia cu substanţele clasice în cadrul autobuzelor şi am venit cu 

propunerea ca în staţiile de autobuz, capetele de linii inclusiv mijloacele de transport să se 

facă nişte treceri  cu substanţe profesionale care sunt acceptate ca să asigurăm pur şi 

simplu igienizarea cât mai benefică, să venim în sprijin ca populaţia să fie limitată la a 

contacta acest virus. Ceea ce spune dl. consilier Bălaş nu se va stârpi cu una sau două 

treceri, pentru că nimeni  nu poate să spună la ora actuală exact care este substanţa cea mai 

bună, care este efectul ei, cum se face, nu există la nivel mondial. Chinezii au reuşit dacă 

v-aţi uitat cum fac ei dezinfecţia, cu tunuri de maşini pe toate străzile, pe artere de 

circulaţie, pe clădiri, pe imobile, aşa au procedat chinezii la ora actuală, toate substanţele 

sunt pe bază de acel clor.  Nu se dă în timpul zilei, se va da noaptea când nu se circulă pe 

arterele de circulaţie, este preventiv. Faceţi diferenţa între acţiune de combatere şi acţiune 

preventivă. Sunt două chestiuni.  

Dl. viceprimar Papuc: - haideţi să sintetizez eu. Prioritatea va fi creşele, 

grădiniţele şi şcolile. Sunt convins că cu asta se va epuiza suma. Şi după aceea transportul 

în comun. Asta vor fi. Nu are rost să discutăm de domeniul public şi alte lucruri de genul 

acesta, pentru că suma nu e suficientă nici pentru şcoli, grădiniţe, creşe şi transportul în 

comun, oricum, acestea sunt priorităţile pentru că sunt închise, nu sunt copii, nu este 

personal didactic şi acolo se poate face. Şi asta trebuie să fie prioritate. După ce vom face 

aceasta, vedem ce bani ne mai rămân, dacă ne mai rămân. Dacă nu ne mai rămân, vedem. 
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Dacă este suficient sau nu. atunci putem estima după ce am făcut. Din moment ce şcolile 

sunt închise până la 1 aprilie, acolo se poate face, clar. Creşe şi grădiniţe. Şi apoi mai 

vedem. 

Dl. Moldovan  Florian: - mai mult, vor fi comunicate permanent, unde se face 

când se face, vor fi comunicate foarte clare, să se ştie şi suprafeţele, locaţiile unde sunt, 

vom cere inclusiv avizul de la DSP pentru fiecare activitate şi pe substanţa respectivă. 

Doar nu credeţi că ne apucăm aşa, haideţi să stropim cu ceva să vedem ce frumos e oraşul. 

Nu. e vorba de a preveni şi a face ceva. intenţia asta este, nu este intenţia nici de a arunca 

banii bugetului, că şi aşa nu sunt bani suficienţi. Că abia ne-am chinuit să asigurăm 

serviciile  care sunt obligatorii. Având în vedere că la ora actuală nu se poate face nici o 

rectificare de buget conform legii, singura variantă este să luăm de la partea de 

dezinsecţie, salubrizare, acea componentă care ulterior va fi suplimentată ca să putem 

asigura. S-ar putea să ne dea bani Guvernul, ar fi bineveniţi şi ne-ar sprijini oraşul. Dar 

ceva trebuie să facem. Nu putem să stăm să aşteptăm să ne dea cineva o soluţie, măcar 

ceea ce putem face, strictul necesar, nu o să rezolve sută la sută, poate aveţi dreptate, nu, 

dar am încercat să facem ceva, nu stă, să ne uităm să aşteptăm  de la cineva să ne dea o 

soluţie. Trebuie făcu ceva. Nu putem sta degeaba să aşteptăm ca cineva să ne spună ce să 

facem. 

Dl. viceprimar Papuc: - eu cred că pentru toată lumea e clar despre ci discutăm, 

şcoli, creşe, grădiniţe prioritatea zero şi apoi vedem. 

Dl. consilier Papai: - da, este o problemă cu şcolile, probabil  că nu aţi văzut 

circulara de la Ministerul educaţiei , eu am fost ieri în două consilii de administraţie şi 

acolo se specifică clar: personalul nedidactic merge la lucru. Şcolile nu sunt închise. Doar 

copii nu frecventează şcolile, şi profesorii. Înseamnă că nu sunt închise. Deci, ce facem? 

Dl. viceprimar Papuc: - credeţi-mă că pentru o activitate de genul acesta  se 

poate  discuta. 

Dl. consilier Papai. – revin. Orice suprafaţă dezinfectată dacă este atinsă nu mai 

este dezinfectată. Dacă intră portarul, intră femeia de serviciu, intră nu ştiu cine, facem 

degeaba. În al doilea rând, da, hai să facem ceva! Probabil dl. Moldovan  ştiţi că la un 

moment dat, s-ar putea să ajungem să ne autoizolăm cu toţii să se închidă complet. O să 

circule pe străzi doar personal medical. Haideţi să-i ajutăm pe ei, pentru că în Târgu Mureş 

nu sunt costume de protecţie. Am înţeles că sunt 5 bucăţi la Spitalul de boli infecţioase. 

Dacă e vorba să donăm să ajutăm bani, hai să protejăm personalul medical. Avem cămin 

de bătrâni unde este personal medical. Nu are absolut nici o protecţie. Ei sunt cei mai 

afectaţi. Nu ştiu câţi bătrâni sunt internaţi, dar sunt câţiva. Hai să-i protejăm  pentru că 

sunt cei mai expuşi! Doamna Benedek, nu sunteţi de acord? 

D-na consilier Benedek: - asta am spus şi eu. Persoanele vulnerabile trebuie 

identificate şi trebuie ajutate. Apropo de problema cu substanţele  care se folosesc şi de 

buget, şi eu am spus trebuie avizul DSP-ului. Lucrurile acestea trebuie făcute 

instituţionalizat. Noi în prezent astăzi votăm alocarea  unei sume. Dar noi nu putem decide 

astăzi exact ce se va cumpăra, unde se vor utiliza aceste substanţe. Aceasta este atribuţia 

executivului. Ei trebuie să ceară punct de vedere, recomandare, pe comitetele de situaţii de 

urgenţă, venind de la Ministerul Sănătăţii, DSP, etc, instituţional rolul nostru este să 

deschidem posibilitatea de a face alocând suma. Dar ei trebuie să urmeze procedura 

standard.  

Dl. consilier Bakos: - voiam să-l felicit pe dl. director Moldovan că până la urmă 

am înţeles ideea, într-adevăr e greu de spus câte mănuşi sau câţi litri de clor o să 

cumpărăm. Eu am înţeles această idee, singurul lucru care văd mai nuanţat problema, într-
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adevăr  trebuie făcut şi sunt sută la sută de acord cu dvs. şi poate nu trebuie să ne aşteptăm 

să ne spună cineva, în schimb haideţi să nu ne bazăm pe creativitatea d-lui primar, a 

colegilor sau a mea, hai să dăm la medici, hai să dăm la bătrâni, că probabil că la nivel 

naţional sunt nişte directive şi în acest sens eu v-aş sugera ce a spus şi d-na doctor să 

mergem pe ideea, să aveţi resurse, în schimb, să nu inventăm să spălăm noi petalele 

florilor, şi sunt de acord cu dl. viceprimar daţi-i drumul la grădiniţe şi creşe şi zonele 

vulnerabile. În rest şi eu duc lipsa unor informări similare ca şi dvs. din partea altor 

persoane.  

Dl. consilier Papai: - eu am o propunere de amânare până mâine, mâine să vină 

dl. primar în calitate de coordonator al acelei celule de criză şi pe mâine să avem şi o 

poziţie oficială de la DSP, ISU, de la cei implicaţi şi să primim şi un material concret cu 

împărţirea acestei sume, cu destinaţia şi inclusiv cu furnizori care pot să ne asigure aceste 

substanţe pentru că este criză. Furnizorii nu au.  

Dl. viceprimar Papuc: - eu înţeleg ce spuneţi, eu sunt convins că se va face 

procedura se vor cere şi fisele tehnice şi fişe de producători şi toate datele, adică nu 

cumpărăm de la ABC-ul de la colţ dezinfectant. Supun la vot amânarea. 

Dl. consilier Papai. - da, era o propunere, se supune la vot primul punct era 

prezenţa d-lui primar. 

Dl. viceprimar Papuc. – aia nu pot să supun la vot, eu supun la vot amânarea. 

Dl. consilier Papai: - pentru ce vreau să-l văd pe dl. primar faţă în faţă. Dânsul a 

postat ieri pe pagina personală că convoacă şedinţa. De ce a trebuit să mai stăm 24 de ore 

până la convocarea şedinţei? Dacă s-a ştiut că se convoacă, de ce a trebuit convocată azi 

dimineaţă la 9 ca să venim în două ore, dacă dânsul ştia că va convoca?  

Dl. viceprimar Papuc: - supun la vot amânarea. 

Cine este pentru? - 10 voturi 

Cine este împotrivă? - 2 voturi (Moldovan C., Todoran R.) 

Cine se abţine? - 2 abţineri (Benedek Th., Papuc S.) 

Nu s-a amânat, ar fi fost nevoie de 12 ca şi la adoptare. Din funcţie, pentru că 

implică bugetul. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? - 12 voturi 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? - 2 abţineri (Bălaş R., Papai L.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 12 voturi pentru şi 2 abţineri. 

Cu acestea, declar şedinţa închisă. 

 

 

 

 

Dl. viceprimar Papuc Sergiu Vasile:– preşedinte de şedință __________________ 

D-na  Buculei Dianora  Monica – p. Secretar General al Munic. Târgu  Mureş  __ 

 

 

 

 
 


